
آب دریا تا اوائل سال آینده 
به اصفهان و تا پایان دولت به 

زاهدان می رسد

در جلســه ای در خصوص بررســی طرح های انتقال آب به ریاســت معاون اول 
رئیس جمهور گزارشــی از میزان پیشــرفت پروژه های انتقال آب دریای عمان و 
خلیج فارس به شرق و فلات مرکزی ایران ارائه و اعلام شد آب دریا تا اوائل سال 
آینده به اصفهان و تا پایان دولت به زاهدان می رســد.به گزارش ایســنا،  محمد 
مخبر در این جلســه با اشــاره به اهمیت مسئله آب به عنوان یکی از مولفه های 
قدرت و حاکمیت کشورها در سالهای آینده تاکید کرد: موضوع آب تاثیر اساسی 
بر معیشــت،  رفاه و امنیت غذایی مردم دارد و با توجه به دسترسی های ایران به 
دریا و ساحل در شمال و جنوب کشور و ایجاد یک شبکه انتقال آب سراسری در 
داخل، بخش بزرگی از مســئله تنش آبی در دولت سیزدهم مرتفع خواهد شد.در 
این جلسه که وزرای نیرو و صنعت، معدن و تجارت، معاون اجرایی رئیس جمهور،  
مسئولان دستگاه های مربوطه و مدیران عامل بنگاه های بزرگ اقتصادی کشور 
حضور داشتند، معاون اول رئیس جمهور از وزرای نیرو و صنعت، معدن و تجارت 
خواست تا یک طرح جامع برای انتقال آب از دریا در کشور تهیه کنند.معاون اول 
رئیس جمهور افزود: اقدامات دولت در راه اندازی خطوط انتقال آب از خلیج فارس 
و دریای عمان به فلات مرکزی و استان های پر تنش آبی به عنوان طرح ماندگار 
دولت ســیزدهم در تمامی محافل علمی و نخبگانی کشور یاد می شود که بخش 
مهمی از این موفقیت و دستاورد دولت سیزدهم به دلیل پیش بینی و تدوین مدل 
تامین مالی این پروژه ها بود که توانستیم بخشی از این خطوط را به ویژه در شهر 
یزد بهره برداری کنیم تا جایی که در تابستان سال جاری این شهر با کوچکترین 
مســئله تنش آبی مواجه نبود.وی بر ضرورت بهره گیری از فناوری های روز دنیا 
در زمینه شــیرین سازی،  انتقال آب دریا و استفاده از آب های نامتعارف تاکید و 
تصریح کرد: تجربه وزارت نیرو در خصوص بهره گیری از طرح آبیاری زیر سطحی 
و کاهش مصرف آب و افزایش راندمان تولید ســه برابری نشــانگر اهمیت به روز 
بودن و بهره گیری از فناوری در توزیع منابع آبی دارد.مخبر از وزرای نیرو و صمت 
خواست تا در اجرای خطوط انتقال آب به دنبال ایجاد و تعریف یک شبکه انتقال 
آب سراســری از دریا در داخل کشور باشند.در ادامه این جلسه گزارشی از میزان 
پیشرفت پروژه انتقال آب دریای عمان )کریدور شرق(،  پروژه انتقال خلیج فارس به 
فلات مرکزی و انتقال آب دریای عمان به اصفهان و همچنین اقدامات انجام شده 
برای تسریع پیشرفت این پروژه ها ارائه شد.طبق این گزارش در پروژه انتقال آب 
دریای عمان و در کریدور شرق تا انتهای آذرماه سال جاری پیشرفت کلی طرح به 
میزان حدود ۱۳ درصد و همچنین پیشــرفت ماهیانه کریدور شرق تا زاهدان ۲۴ 
درصد اعلام شد.همچنین بر اساس این گزارش پروژه انتقال آب در فاز نخست با 

پیشرفت ۵۷ درصدی تا اوائل سال آینده به اصفهان می رسد.

پلاک گذاری ملی خودروهای مناطق آزاد از ســوی هیات 
وزیــران به نهادهای ذیربط ابلاغ شــد که بر اســاس آن 
شــماره گذاری  ملــی و واردات به ســرزمین اصلی برای 
خودروهایی کــه تا پیش از ابلاغ ایــن آیین نامه مجاز به 
تــردد در مناطق آزاد تجاری - صنعتــی و ویژه اقتصادی 
بودند، مجاز اعلام شــده اســت.به گزارش ایســنا، دولت 
سیزدهم ســال گذشته مصوبه ای در رابطه با پلاک گذاری 
خودروهــای منطقه آزاد با هدف وارد شــدن خودروهای 
خارجی موجود در مناطق آزاد به بازار خودرو کشــور ارائه 
شد اما این امر محقق و مصوبه اجرایی نشد؛ چراکه هیات 
تطبیق مصوبات مجلس، به این مصوبــه ایراد وارد کرد و 
بدین ترتیب شماره گذاری خودروهای مناطق آزاد از دستور 
کار دولت خارج شــد.گفتنی اســت که خبر از دستور کار 
خارج شدن پلاک گذاری خودروهای مناطق آزاد را آخرین 
روزهای فروردین ماه امســال، سخنگوی دولت اعلام کرد.

حال پس از گذشــت حدود ٩ ماه، روز گذشته )سه شنبه 
۱٩ دی مــاه(، محمد مخبر- معــاون اول رئیس جمهور- 
آزادســازی پلاک گذاری ملی خودروهــای مناطق آزاد را 
به وزارت صنعت، معدن و تجــارت، وزارت امور اقتصادی 
و دارایی، سازمان ملی اســتاندارد ایران، سازمان حفاظت 
محیط زیست، گمرک جمهوری اسلامی، دبیرخانه شورای 
عالی مناطق آزاد تجــاری و فرماندهی انتظامی جمهوری 

اسلامی ایران ابلاغ کرد که بر اساس آن مجوز پلاک گذاری 
ملی خودروهای مناطق آزاد صادر شــده اســت.در متن 
ابلاغیه معاون اول رئیس جمهور آمده است:''هیئت وزیران 
در جلسه ۱٩ آذر ۱۴0۲ به پیشنهاد وزارت صنعت، معدن 
و تجــارت با همکاری وزارت امــور اقتصادی و دارایی و به 
اســتناد بند )ث( تبصــره )۷( ماده واحــده قانون بودجه 
سال ۱۴0۲ کل کشــور آیین نامه اجرایی بند مذکور را به 
شــرح زیر تصویب کرد:آیین نامه اجرایی بند )ث( تبصره 
)۷( ماده واحده قانون بودجه ســال ۱۴0۲ کل کشور ماده 
۱- خودروهایــی که تا پیش از ابلاغ این آیین نامه مجاز به 
تــردد در مناطق آزاد تجاری - صنعتــی و ویژه اقتصادی 
هســتند، مشــروط به پرداخت کلیه عوارض و بدهی های 
مربوط و حقوق ورودی )مشتمل بر حقوق گمرکی و سود 
بازرگانی مصوب( و دارا بودن معاینه فنی متصل ســامانه 
ســیمفا، با رعایــت قوانین مجاز به پلاک گــذاری ملی و 
واردات به ســرزمین اصلی هســتند.خودروهای مستثنی 
شــده از حکم بند )۱( تفاهم نامه مشــترک شورای عالی 
مناطق آزاد تجاری - صنعتــی و ویژه اقتصادی و گمرک 
جمهوری اســلامی ایران به شــماره ۱۴۳0/۱0/۱۴00۲ 
تاریخ ۱0 خرداد ۱۴00 مشمول حکم این ماده نیست.ماده 
۲- مبنای تعیین ارزش خودرو و حقوق ورودی بر اســاس 
تبصره )۶( اصلاحی ماده واحده قانون چگونگی محاسبه و 

وصول حقوق گمرکی، سود بازرگانی و مالیات انواع خودرو 
و ماشــین آلات راه سازی وارداتی و ساخت داخل و قطعات 
آن هــا موضوع مــاده )۱۲( قانون الحاق مــوادی به قانون 
ســاماندهی صنعت خودرو مصوب ۱۴0۲ اســت.ماده ۳- 
پلاک گذاری ملی و واردات خودرو موضوع این تصویب نامه 
به سرزمین اصلی، توسط اشخاص حقیقی و حقوقی منوط 
به اخذ تأییدیه آلایندگی ایمنی و خدمات پس از فروش از 
سازمان های حفاظت محیط زیست و ملی استاندارد ایران و 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت و رعایت ماده )۱0( قانون 
ساماندهی صنعت خودرو و با ثبت سفارش یا ثبت آماری 
بلامانع اســت. ''رونوشــت این ابلاغیه به دفتر مقام معظم 
رهبری، دفتر رئیس جمهور، دفتر رئیس مجلس شــورای 
اســلامی، دفتر رئیس قوه قضاییه، دفتر معاون اول رئیس 
جمهور، دبیرخانه مجمع تشخیص مصلحت نظام، دبیرخانه 
ســتاد کل نیروهای مسلح، دیوان محاسبات کشور، دیوان 
عدالت اداری، ســازمان بازرسی کل کشــور، معاونت های 
قوانین و نظارت مجلس شورای اسلامی، امور تدوین تنقیح 
و انتشــار قوانین و مقررات کلیه وزارتخانه ها، سازمان ها و 
مؤسســات دولتی، معاونت های رئیــس جمهور، نهادهای 
انقلاب اســلامی، روزنامه رسمی جمهوری اسلامی ایران، 
دبیرخانه شــورای اطلاع رسانی دولت و دفتر هیئت دولت 

ابلاغ شده است.
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رئیس ســازمان برنامه و بودجه از پرداخت مطالبات ۶۵ درصد از بازنشســتگان با رقمی معادل ۲۲ هزار میلیارد تومان خبر داد.به گزارش ایسنا در جلسه صبح امروز 
-چهارشنبه ۲0 دی ۱۴0۲- هیئت دولت رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به اقدامات دولت برای تسویه پاداش پایان خدمت جمعی از بازنشستگان، از پرداخت 
مطالبات ۶۵ درصد از بازنشستگان با رقمی معادل ۲۲ هزار میلیارد تومان خبر داد و گفت: حدود ۱۲ هزار میلیارد تومان دیگر از مطالبات باقیمانده نیز تا یکی دو هفته 
آتی پرداخت می شود. منظور همچنین با اشاره به توضیحات دیروز وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در مجلس درباره خدمات و اقدامات دولت مردمی در حوزه 
سلامت و درمان، با »بی نظیر توصیف کردن خدمات دولت مردمی در این حوزه« اظهار کرد: تاکنون بیش از سه و نیم میلیارد دلار ارز ۲۸ هزار و ۵00 تومانی و ۲٩۵ 
هزار میلیارد تومان نیز به شکل ریالی به وزارت بهداشت تخصیص داده شده است و مجموع تخت های جدید بیمارستانی که تا پایان امسال به بهره برداری می رسند به 

هفت هزار تخت بالغ می شود و هزار خانه بهداشت جدید هم به بهره برداری خواهند رسید.

www.sobh-eqtesad.ir

پرداخت مطالبات ۶۵ درصد از بازنشستگان
info@sobh-eqtesad.ir

نیروگاه ها را دریابید، گاز 
صرفه جویی می شود

در حالــی که ایــن روزها ناترازی گاز نقل محافل جمع های نفتی اســت و 
مســوولان نفتی به دنبال راه چاره ای برای گذر از این شرایط هستند، بهتر 
اســت دولت نگاهی به نیروگاه ها نیز داشته باشد چرا که به گفته مدیرکل 
دفتر برنامه ریزی کلان شــرکت برق حرارتــی با تامین منابع مالی می توان 
نیروگاه های گازی را به سیکل ترکیبی تبدیل و به دنبال آن ضمن افزایش 
راندمان موجب صرفه جویی معادل ۱۵ میلیارد مترمکعب شــد.به  گزارش 
ایســنا، نیروگاه های گازی اساســا بــرای عبور از پیک مصــرف برق مورد 
بهره برداری قرار می گیرند، هزینه ســرمایه ای کمتری نیاز دارند، اما به علت 
محدودیت ترمودینامیکی از بازدهی بســیاری پایینی برخوردار هستند. در 
همین راســتا و به منظور افزایش راندمان نیروگاه های گازی یک واحد بخار 
در کنــار نیــروگاه  گازی قرار می گیرد تا از انرژی هــدر رفته توربین گازی 
برای فعال ســازی نیروگاه بخار استفاده کند. مجموع توربین بخار و توربین 
گازی فعال در یک واحد نیروگاهی به نیروگاه سیکل ترکیبی معروف است. 
بازدهی نیروگاه های ســیکل ترکیبی تا ۲ برابر نیروگاه های گازی قابل ارتقا 
است، اما هزینه سرمایه گذاری اولیه یک واحد سیکل ترکیبی نیز نزدیک به 
۲ برابر یک واحد گازی محاســبه می شود. همچنین در شرایطی که سیکل 
خنک سازی واحد بخار نیروگاه سیکل ترکیبی متناسب با شرایط آب و هوایی 
تعیین نشود، مصرف آب قابل توجهی نسبت به نیروگاه های گازی خواهیم 
داشــت.معمولا با توجه به قیمت های فعلی سوخت فسیلی در دنیا، بیش از 
٩0 درصد هزینه های تولید برق را شــامل می شود. همین امر موجب شده 
که همواره جهت گیری تحقیقات و توسعه تکنولوژی نیروگاهی در راستای 
افزایش راندمان حرارتی نیروگاه ها باشد؛ به طوری که در حال حاضر راندمان 
حرارتی نیروگاه های جدید به بیش از ۶0 درصد افزایش یافته است.در ایران 
سیاست های کلان کشــور در حوزه انرژی و قیمت های یارانه ای سوخت و 
البته برق باعث شده که به موضوع نوسازی و بازسازی نیروگاه های فرسوده 
قدیمی و جایگزینی آن ها با نیروگاه های جدید کمتر توجه شــود. البته در 
این زمینه کمبود منابع مالی بخصوص طی چند ســال اخیر بی تاثیر نبوده 
است. ضمن اینکه رشد نیاز مصرف کشور نیز مستلزم احداث سالانه حدود 
۷000 مگاوات نیروگاه های جدید است که سرمایه گذاری کلانی را می طلبد.

این در حالی اســت که در تابستان قابلیت تولید عملی نیروگاه های کشور 
عملا چند هزار مگاوات از نیاز مصرف کشور کمتر بوده که ناگزیر به جبران 
این کمبود درسال های آتی هستیم. در حال حاضر نیروگاه هایی با راندمان 
کمتر از ۲۵ درصد در حال بهره برداری هستند که ظرفیت آنها بالغ بر ۳۵00 
مگاوات اســت. راندمان این واحدها تقریبا نصف نیروگاه های سیکل ترکیبی 
فعال شبکه است و به عبارت دیگر حدود دو برابر نیروگاه های سیکل ترکیبی 
شــبکه برای تولید واحد انرژی سوخت مصرف می کنند.از مجموع ۱۵ هزار 
و ۲00 مگاوات نیروگاه های بخاری کشــور حدود ۱0 هزار مگاوات آن بیش 
از ۳0 ســال عمر دارند که عمر ۵000 مگاوات آن ها بیش از ۴0 سال است. 
در ناوگان نیروگاه های گازی نیز حدود ۳۲00 مگاوات بیش از ۳0 سال عمر 
دارند که عمر ۲۵00 مگاوات آن ها بیش از ۴0 سال است.صرفه جویی سالانه 
۵00 میلیون دلار با جایگزینی نیروگاه ها با ســیکل ترکیبی مصرف سالانه 
این نیروگاه ها بالغ بر ســه میلیارد مترمکعب گاز طبیعی و نزدیک به ۵00 
میلیون لیتر گازوییل اســت و در صورتی  کــه این نیروگاه ها با نیروگاه های 
سیکل ترکیبی موجود جایگزین شوند، با احتساب قیمت های جهانی سوخت 
ســالانه بیش از ۵00 میلیون دلار صرفه جویی خواهد شد. با توجه به اینکه 
حدود ۳0 درصد ســوخت مصرفی کشــور در نیروگاه ها مصرف می شود و 
مصرف سوخت فسیلی نقش اصلی را در ایجاد آلاینده های زیست محیطی و 
گازهای گلخانه ای دارند، بالطبع بهبود راندمان حرارتی نیروگاه ها مستقیما 
در بهبود شــرایط زیست محیطی کشــور موثر خواهد بود.مصرف سوخت 
نیروگاه ها چقدر اســت؟هم اکنون بیش از ۳ میلیــارد و ۱00 میلیون لیتر 
سوخت در نیروگاه ها ذخیره شده که این عدد یک میلیارد و ۴۱ میلیون لیتر 
بیش از ذخیره سازی نیروگاهی در سال گذشته و معادل ٩0 درصد ظرفیت 
مخازن نیروگاهی کشور است. سال گذشته ۱0 میلیارد و ۳٩٩ میلیون لیتر 
نفت گاز به نیروگاه ها حمل کردیم که ۵ میلیارد و ٩۷٩ میلیون لیتر ازسوی 
نفتکش هــای جاده پیما، ۴ میلیارد و ۴00 میلیون لیتر آن از طریق خطوط 
انتقال فرآورده و ۲۶ میلیون و ۸00 هزار لیتر ازســوی کشتی ها انجام شده 
است.همچنین بیش از ۷ میلیارد و ۵00 میلیون لیتر نفت کوره به نیروگاه های 
کشور منتقل شده که ۳ میلیارد و ۶۶۳ میلیون لیتر آن از طریق نفتکش ها، 
۲ میلیــارد و ۶۷0 میلیون لیتر آن از طریق خطوط انتقال و یک میلیارد و 
۳۱۱ میلیون لیتر از طریق مخزن دارهای حمل ریلی بوده و سال گذشته در 
مجموع ۱۸ میلیارد و ۴۵ میلیون فرآورده به نیروگاه حمل شده است که بالغ 
بــر ۱0 میلیارد و ۳٩۸ میلیون لیتر آن نفت گاز و ۷ میلیارد و ۶۴۵ میلیون 
لیتر نفت کوره بوده است.بســیاری از نیروگاه ها سال گذشته بیش از چهار 
بار مخازنشان پر و خالی شــد. مخازن نیروگاه شیروان ۱۲.۵ نوبت تکمیل 
ظرفیت و مصرف شد و دوباره تکمیل کردیم. نیروگاه دماوند اگر وارد مصرف 
ســوخت مایع شــود، به تنهایی روزانه ٩ میلیون لیتر مصرف دارد که این 
حجم از عملیات، نیازمند برنامه ریزی دقیق در ناوگان، سیســتم حمل ونقل 
و طراحی عملیات است. پارسال همچنین در روزهایی نیروگاه ها بالغ بر ۸0 
میلیون لیتر نفت گاز مصــرف می کردند.قابلیت تبدیل ۱۳ هزار مگاوات به 
سیکل ترکیبیدر این راستا هادی مدقق - مدیرکل دفتر برنامه ریزی کلان 
شرکت مادر تخصصی برق حرارتی - با بیان اینکه نیروگاه ها سیکل ترکیبی 
راندمان بــالای ۳٩ درصد دارند که در قیاس با کشــورهای دیگر وضعیت 
نسبتا مناسبی در این حوزه داریم اما جای کار زیاد است، به ایسنا گفت: ۱۳ 
هزار مگاوات نیروگاه های گازی در کشــور وجود دارد که می تواند تبدیل به 
سیکل ترکیبی شود، برای این مساله برنامه ریزی لازم صورت گرفته و بخشی 
در شــورای اقتصاد درحال بررســی بوده  و برای برخی مجوز اخذ کردیم.

گزیده خبر

معاون اول رئیس جمهور ابلاغ کرد

آغاز پلاک گذاری ملی خودروهای مناطق آزاد 

رئیس جمهور خطاب به مسئولان دستگاه های اجرایی:

ملزومات برگزاری انتخابات باشکوه را فراهم کنید
رشد ۱۴۵۹۲ واحدی شاخص کل 

بورس در انتهای معاملات روز 
چهارشنبه

۱۷ سد بیش از ۵۰ درصد آب دارند

شــاخص کل بورس در انتهای معاملات امروز با رشد بیش از ۱۴ هزار واحدی مواجه شد.به گزارش خبرنگار مهر، 
ارزش معاملات خرد عدد ۶,۲۴۳ میلیارد تومان را به ثبت رسانده است که نسبت به میانگین هفتگی، ۱۷% و نسبت 
به میانگین ماهانه ۱۸% افزایش داشــته است.در یک هفته گذشته برآیند معاملات در بازار سهام، خروج نقدینگی 
حقیقی )فروش حقیقی به حقوقی( به ارزش ۷۲۸ میلیارد تومان را نشــان می دهد. اما امروز ۲۲۳ میلیارد تومان 

ورود نقدینگی انجام شده است......

PUIC گزارشـی از پنجـمین نشـست اضـطراری کمـیته فلسـطین

اجرای شرایط جدید فروش لاستیک از ۲۶ 
دی ماه

کاهش دما و هشدار دوباره مسوولان نسبت به صرفه جویی در مصرف گاز
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گزیده خبر
فرمانده نیروی زمینی ارتش تاکید کرد

جنگ صرفاً گلوله آتشین نیست، 
آماده مقابله با جنگ ترکیبی باشیم

فرمانده نیروی زمینی ارتش با بیان این که »دشــمنان با همه  توان خود با 
جنگ ترکیبی علیه کشــور ما هجوم آورده اند« گفت: ضمن ارتقای بصیرت 
و آگاهــی خود، خانواده و کارکنان زیر مجموعه مان، باید بیش از پیش خود 
را مهیای مقابله با دشمنان کنیم تا آنان را از دستیابی به اهداف شوم خود 
ناکام بگذاریم.به گزارش ایســنا، امیر سرتیپ کیومرث حیدری در دیدار با 
کارکنان قرارگاه عملیاتی لشــکر ۲۸، تیــپ ۱۲۸ متحرک هجومی و گروه 
۳۳ توپخانه نزاجا گفت: امروز ولایت فقیه نماد عینی صراط مستقیم است 
کــه به لطف خدا متنعم از حضور مقتدر مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 
هســتیم و از وجود مبارک ولی فقیه استفاده خواهیم کرد تا به رستگاری 
برسیم.وی با اشاره به اصول فرماندهی در نیروی زمینی ارتش اظهار داشت: 
اصول فرماندهی در نیروی زمینی ارتش بر سه اصل ولایت محوری، عدالت 
محوری و شایســته سالاری بنا شده اســت و در کنار این اصول ۳۱ طرح 
لبیک را به عنوان فروع فرماندهی در نظر گرفته شــده تا نیازهای کارکنان 
این نیرو برطرف شود که شامل طرح هایی برای توجه به ازدواج، خانواده ها، 
بیماران صعب العلاج و... است.فرمانده نیروی زمینی با اشاره به جنگ ترکیبی 
دشــمنان خاطرنشــان کرد: جنگ صرفاً به شــلیک گلوله آتشین خلاصه 
نمی شــود؛ چراکه این یک نوع از جنگ است و جنگ های دیگری از جمله 
جنگ های سیاســی، مجازی، هسته ای، اجتماعی، فرهنگی و در رأس همه  
این ها جنگ ترکیبی است که امروزه دشمنان با همه  توان خود در این زمینه 
علیه کشور ما هجوم آورده اند؛ بنابراین ضمن ارتقای بصیرت و آگاهی خود، 
خانواده و کارکنان زیر مجموعه مان، باید بیش از پیش خود را مهیای مقابله 

با دشمنان کنیم تا آنان را از دستیابی به اهداف شوم خود ناکام بگذاریم.

رئیس جمهور خطاب به مسئولان دستگاه های اجرایی:

ملزومات برگزاری انتخابات باشکوه را فراهم کنید
رئیس جمهور گفت: مسئولان دستگاه های اجرایی در وهله اول 
با تلاش برای رفع مشکلات در جامعه امیدآفرینی و انگیزه آن ها 
را برای مشــارکت اجتماعی ارتقا دهند و در وهله دوم نیز برای 
عملی شدن رهنمودهای مقام معظم رهبری در حوزه مسئولیت 
خود برنامه ریزی کرده و ملزومات برگزاری انتخابات باشــکوه را 
فراهم کنند.به گزارش ایســنا، ســید ابراهیم رئیسی صبح روز 
چهارشــنبه در جلسه هیئت  دولت با اشاره به سخنان مهم روز 
گذشــته رهبر معظم انقلاب اســلامی درباره انتخابات، ضمن 
سرنوشت ســاز دانستن حضور مردم در انتخابات، بر بسیج همه 
امکانات دولت برای فراهم کردن زمینه مشــارکت مردم در این 
انتخابات تاکید کرد.وی درباره انتخابات دو وظیفه مشخص برای 
دولت برشــمرد و افزود: اعضای دولت و مسئولان دستگاه های 
اجرایی در وهله اول باید با تلاش برای رفع مشکلات و گشودن 
گره هــا در جامعه و مــردم امیدآفرینی و انگیــزه آنها را برای 
مشــارکت اجتماعی ارتقا دهند و در وهله دوم نیز مسئول هر 
کدام از دستگاه های دولتی باید برای عملی شدن رهنمودهای 
مقام معظم رهبری در حوزه مسئولیت خود برنامه ریزی کرده و 
ملزومات برگزاری انتخابات باشکوه را فراهم کنند.در این جلسه 
دستور قبلی رئیس جمهور برای تحت پوشش بیمه قرار گرفتن 
۱۰ هزار نفر از شــاغلین صنایع دستی و راهنمایان گردشگری، 
مطرح و مقرر گردید ســازمان برنامه و بودجه و وزارتخانه های 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی، تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعی موضوع را با فوریت اجرا نمایند.در جلســه امروز 
هیئت دولت رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به اقدامات 
دولت برای تسویه پاداش پایان خدمت جمعی از بازنشستگان، 
از پرداخت مطالبات ۶۵ درصد از بازنشســتگان با رقمی معادل 
۲۲ هزار میلیارد تومان خبر داد و افزود: حدود ۱۲ هزار میلیارد 
تومــان دیگر از مطالبــات باقیمانده نیز تا یکــی دو هفته آتی 
پرداخت می شــود.منظور همچنین با اشــاره به توضیحات روز 
گذشته وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در مجلس درباره 
خدمــات و اقدامات دولت مردمی در حوزه ســلامت و درمان، 
با بی نظیر توصیف کردن خدمــات دولت مردمی در این حوزه 
اظهار داشــت: تاکنون بیش از ۳ و نیم میلیارد دلار ارز ۲۸ هزار 
و ۵۰۰ تومانی و ۲۹۵ هزار میلیارد تومان نیز به شکل ریالی به 
وزارت بهداشــت تخصیص داده شده است و مجموع تخت های 
جدید بیمارســتانی که تا پایان امسال به بهره برداری می رسند 
به ۷ هزار تخت بالغ می شود و هزار خانه بهداشت جدید نیز به 

بهره برداری خواهند رسید.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز 
در گزارشــی از پیشرفت طرح ها و برنامه های اشتغالزایی در ۳ 
فصل گذشــته، از تک رقمی شدن نرخ بیکاری در ۲۴ استان 
کشــور و افزایش فرصت های شغلی دائمی و ماندگار و کاهش 
فرصت های شغلی موقت خبر داد و خاطرنشان کرد: هر چند 
هنوز نرخ بیکاری فارغ التحصیلان و بانوان بالاســت، اما آمارها 
در این عرصه نیز کاهشی شده است.رئیس بنیاد شهید و امور 

ایثارگران نیز از اعزام ۵۱۲ هزار نفر از ایثارگران به سفر از سوی 
این بنیاد خبر داد و افزود: از این تعداد ۱۷ هزار و ۸۷۲ نفر به 
حج و عتبات اعزام شده اند. ضمن اینکه هزار جانباز قطع نخاعی 
نیز با دریافت حق پرســتاری و همیاری به سفر اعزام شده اند 
کــه از این تعداد ۳۶۰ نفر مشــهد را به عنوان مقصد انتخاب 
کرده اند.وزیر ورزش و جوانان نیز در این جلسه از هدایای رهبر 
معظم انقلاب اســلامی برای »مدال آوران بازی های آســیایی 

و پاراآسیایی هانگژو« گزارشــی ارائه کرد.رئیسی نیز با اشاره 
فرمایشات اخیر رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار مردم قم 
و عنایت مکرر ایشان نسبت به دولت و همچنین گزارش وزیر 
ورزش و جوانان، از حمایت های مقام معظم رهبری نسبت به 
دولت و اقشــار مختلف از جمله ورزشکاران خصوصا قهرمانان 

صمیمانه قدردانی کرد.

پنجمین نشست اضطراری کمیته دائمی فلسطین اتحادیه مجالس کشورهای عضو 
سازمان همکاری اســلامی )PUIC( با شعار »همکاری پارلمان ها برای فلسطین« 
به میزبانی مجلس شــورای اسلامی در هتل پارسیان آزادی برگزار شد.به گزارش 
ایسنا، صبح امروز - چهارشنبه ۲۰ دی ۱۴۰۲- پنجمین نشست اضطراری کمیته 
 )PUIC( دائمی فلسطین اتحادیه مجالس کشورهای عضو سازمان همکاری اسلامی
با حضور رئیس مجلس و نمایندگان مجالس کشــورهای اسلامی و آسیایی شروع 
به کار کرد.پیش از آغاز رسمی مراسم افتتاحیه، روسای هیات های پارلمانی حاضر 
در این اجلاس مورد اســتقبال قالیباف قرار گرفتند و با رئیس مجلس شــورای 
اســلامی دیدار و گفت وگو کردند.رژیم صهیونیستی دشــمن ذاتی اسلام و امت 
اســلامی است در ابتدای این نشست  رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
رژیم صهیونیســتی دشمن ذاتی اسلام و امت اسلامی است، گفت: ملت فلسطین 
برای احقاق حقوق خود از حق دفاع و مقاومت در برابر اشغالگری و تجاوز برخوردار 
اســت.محمدباقر قالیباف تاکید کرد که مقابله قاطعانه با سیاســت های خشن و 
ضدانسانی رژیم صهیونیستی باید ادامه پیدا کند. باید هر چه سریعتر جنگ در غزه 
متوقف شــود در ادامه این نشست رئیس مجلس الجزایر با تاکید بر اینکه باید هر 
چه سریعتر جنگ در غزه متوقف شود، گفت: از همه آزادی خواهان و سیاستمداران 
جهان می خواهیم که اقدامات لازم برای محاکمه رژیم صهیونیستی در دادگاه های 
بین المللی را انجام دهند.ابراهیم بوغالی افزود: رژیم صهیونیستی جنایات خود را 
علیه مردم بی دفاع ادامه می دهد و موافقتنامه ها را نقض کرده و مرتکب جنایات 
می شود.عادی ســازی روابط با رژیم صهیونیستی مجوزی برای ادامه کشتار مردم 
فلسطین است همچنین نماینده مجلس فلسطین با تاکید بر اینکه باید کشورهای 
اســلامی از ملت فلسطین حمایت کنند، گفت: روابط دو جانبه برخی کشورهای 
اسلامی با رژیم صهوینستی و عادی سازی روابط مجوزی برای ادامه کشتار مردم 
فلسطین است. فهمی الزعاریر تصریح کرد: نزدیک به ۹۶ روز از تجاوز به حق مردم 
فلسطین و حمله به غزه می گذرد. در این مدت چند تن مواد منفجره روی مردم 
ریخته شــده و همچنان تجاوز اســراییلی ها در کرانه باختری  و قدس ادامه دارد.

ما در کنار مردم فلســطین ایســتاده و از آن ها دفاع می کنیم در بخش دیگری از 
این نشست رئیس مجلس سوریه گفت: آرمان فلسطین در وجدان ملت ما است؛ 
ما در کنار مردم فلسطین ایستاده و از آن ها دفاع می کنیم. حموده صباغ با اشاره 
به عملیات تروریســتی در کرمان گفت: از طرف مجلس ملی سوریه با مردم ایران 
همدردی کرده و تســلیت خودم را خدمت خانواده های شهدا اعلام می دارم و از 
خداوند درخواســت شفای عاجل برای زخمی ها دارم. باید موضع جدی و قاطعی 
در مقابل اقدامات رژیم صهیونیستی اتخاذ کنیم نایب رئیس مجلس عراق هم بر 
لزوم اتخاذ موضعی جدی و قاطع در مقابل اقدامات رژیم صهیونسیتی تاکید کرد و 
افزود: در سه ماهی که از آغاز جنگ علیه غزه می گذرد نقض آشکار حقوق بشر و 
ارزش های انسانی و معاهدات بین المللی توسط ارتش رژیم صهیونیستی علیه زنان 
و کودکان و کهنســالان انجام می شود و همه این ها در راستای کوچاندن اجباری 
و پاکســازی نژادی نوار غزه است. محســن المندلاوی تاکید کرد که ما به عنوان 
مجالس کشورهای اسلامی باید موضع جدی و قاطعی در مقابل اقدامات این رژیم 
اتخاذ کنیم. باید وظیفه خود را در قبال فلسطین انجام دهیم در ادامه این نشست 

دبیرکل اتحادیه اتحادیه مجالس کشورهای عضو سازمان همکاری اسلامی گفت: 
در قبال شرایط دردناک امروز فلسطین باید وظیفه خود را انجام دهیم چراکه خدا 
و پیامبر)ص( فرمودند مومنان برادرند و کمک به ساکنان غزه یک وظیفه دینی و 
اخلاقی اســت. محمد قریشی نیاس تاکید کرد: این تجاوزات یک جنگ تمام عیار 
و کشتار و دســتگیری روزانه علیه ملت فلسطین و ساکنان اصلی سرزمین های 
اشغالی است. باید از آرمان فلسطین حمایت کنیم نایب رئیس مجلس بورکینافاسو 
هم با تاکید بر اینکه باید از آرمان فلسطین حمایت کنیم، گفت: باید سازمان های 
بین المللی را مجاب کنیم که به ســمت پایان یافتن جنایت اسرائیل در فلسطین 
حرکت کنند. داودا دیالو با بیان اینکه این جلسه به دلیل افزایش حملات اسرائیل 
در نوار غزه برگزار شــده است، بر ضرورت تحقق صلح پایدار در منطقه تاکید کرد 
و گفت: باید هر چه زودتر در فلسطین صلح پایدار برقرار شود. باید از تمام ابزارها 
برای جرم انگاری جنایات اسرائیل استفاده شود نماینده مجلس لبنان تاکید کرد: 
باید از تمام ابزارها برای جرم انگاری جنایاتی که اسرائیل در قبال مردم فلسطین 
مرتکب شده در دادگاه های بین المللی استفاده شود.قاسم هاشم با تاکید بر اینکه 
باید در کارمان جدی باشیم و به عنوان پارلمان ها در چارچوب قواعد معینی حرکت 
کنیم، اظهار کرد: ما قانون گذار و ناظر در کشــورهای خود هستیم و اگر بخواهیم 
کشورهای ما کاری بکنند، باید به مقامات کشور خود فشار وارد کنیم. ما می توانیم 

در کشــورهای خود قوانینی در این زمینه تصویب کنیم؛ آنچه که مورد نیاز است 
این اســت که ما باید موضع گیری کنیم.وظیفه ما حمایت از فلســطینیان است 
همچنین نایب رئیس مجلس ســاحل عاج با تاکید بر اینکه ما در خصوص جنگ 
اسرائیل علیه حماس، در کنار ملت بی دفاع فلسطین هستیم، گفت: وظیفه ما است 
که فلســطینیان را مورد حمایت قرار داده و براساس حقوق بین الملل عمل کنیم. 
کوناته سایدیکی با تاکید بر اینکه ما در خصوص جنگ اسرائیل علیه حماس، در 
کنار ملت بی دفاع فلسطین هستیم، گفت: مساله فلسطین عدالت، عزت و حقوق 
انسانیت است. فلسطینیان چندین دهه رنج های فراوانی را تحمل می کنند و جان 
های بسیاری در این راه از دست رفته است. پس وظیفه ما است که فلسطینیان را 
مورد حمایت قرار داده و براســاس حقوق بین الملل عمل کنیم.مجلس سنگال در 
کنار مردم فلسطین است در ادامه این نشست نماینده مجلس سنگال با تاکید بر 
لزوم برقراری آتش بس فوری در غزه گفت: مجلس سنگال در کنار همه کشورها 
برای صلح و امنیت پایدار فلســطین تلاش می کند.آیساتوسو دیوارا  با بیان اینکه 
زیرساخت های فلســطین آسیب دیده است، گفت: مجلس سنگال در کنار همه 
کشورها برای صلح و امنیت پایدار فلسطین تلاش می کند. سران رژیم صهیونیستی 
در دادگاه های بین المللی محاکمه شوند نماینده پارلمان کویت خواستار محاکمه 
سران رژیم صهیونسیتی در دادگاه های بین المللی به عنوان جنایتکار جنگی شد. 

به گزارش ایسنا، محمد حسین المهان با تاکید بر اینکه وظیفه پارلمان های اسلامی 
این است که از همه ابزارها برای پایان دادن به کشتار دسته جمعی استفاده کنند، 
گفت: باید از کوچاندن مردم مظلوم فلسطین از نوارغزه باید جلوگیری کرد و سران 
رژیم صهیونیســتی به عنوان جنایتکار جنگی در دادگاه های بین المللی محاکمه 
شوند و علیه رژیم در دادگاه های بین الملی اقامه دعوا کرد و در این رابطه کشورهای 
مسلمان باید با هم هماهنگ و همراه باشند و از عادی سازی روابط با رژیم خودداری 
و روابط خود را قطع و سفارتخانه های خودشان را در اسرائیل تعطیل کنند. باید به 
ظلم رژیم صهیونیستی پایان داد همچنین نایب رئیس پارلمان عمان یکی از دیگر 
از مهمان این نشست بود که با تاکید بر لزوم حمایت از مردم فلسطین گفت: باید 
به ظلم رژیم صهیونیستی پایان داد، آن ها از سلاح های ممنوعه استفاده می کنند. 
باید پارلمان ها و کشورهای مسلمان در مقابل ظلم رژیم صهیونستی گام بردارند. 
طاهر بــن مخبوت بن علی الجنیبی گفت: با توجه به توافق همگی برای حمایت 
از مردم فلســطین باید کاری در این راستا شود و همه باید مسئولیت خودمان را 
انجام دهیم. باید صلح و ثبات و حقوق مردم فلسطین را به آنها برگردانیم. از رفتار 
رژیم اسرائیل منزجر هستیم نایب رئیس مجلس مالزی نیز با بیان اینکه ما از رفتار 
رژیم اسرائیل منزجر هستیم، گفت: ما حامی تشکیل یک کشور مستقل فلسطینی 
به پایتختی قدس شــریف هستیم و سازمان همکاری های اسلامی نیز تلاش های 
خود را برای مقابله با تجاوزات اسرائیل به فلسطین به کار می گیرد. راملی ماهدبا 
بیان اینکه ما از رفتار رژیم اسرائیل منزجر هستیم، گفت: باید جنایتکاران جنگی 
محاکمه شــوند؛ از ابتکارات صلح عربی برای غزه نیز حمایت می کنیم و نسبت به 
اســلام هراسی در جهان هشدار می دهیم. وحشــی گری صهیونیست ها در برابر 
مردم غزه برای هیچ کس قابل پذیرش نیست نماینده مجلس ملی انتقالی چاد هم 
با بیان اینکه »حمایت خود را از مردم فلسطین اعلام می کنیم و موضع متحدی 
با ملت فلســطین داریم«، گفت: از آمریکا و اسرائیل می خواهیم خود را موظف به 
اجرای قوانین بدانند.  محمد یوســف افزود: بخاطر تلاش های جمهوری اسلامی 
ایران در راســتای رفاه امت اسلامی باید از این کشور تشکر کنم اما وحشی گری 
صهیونیســت ها در برابر مردم غزه برای هیچ کس قابل پذیرش نیســت. حملات 
اسرائیل یک نسل کشی و جنایت علیه بشریت است همچنین نماینده پارلمان مالی 
گفت: دولت و مجلس  انتقالی مالی همواره به آرمان فلسطین و امت اسلامی اهمیت 
می دهد و از ایجاد کشور مستقل فلسطینی حمایت می کند. همی فونه مهل مدان 
با بیان اینکه »برگزاری این نشســت فوق العاده برای رنجی است که ماه ها ملت 
فلسطین تحمل می کنند«، اظهار کرد: حملات اسرائیل یک نسل کشی و جنایت 
علیه بشریت است. دولت و مجلس  انتقالی مالی همواره به آرمان فلسطین و امت 
اســلامی اهمیت می دهد و از ایجاد کشــور مستقل فلسطینی حمایت و جنایات 
جنگی رژیم صهیونیســتی و کشــتار زنان و کودکان را محکوم می کند. در پایان 
شرکت کنندگان در پنجمین نشست اضطراری کمیته فلسطین PUIC در بیانیه ای 
ضمن تاکید بر توقف درگیری ها در غزه، لزوم حمایت همه جانبه خود را از مقاومت 
مردم فلسطین در همه اشکال آن در برابر رژیم اشغالگر صهیونیستی اعلام کردند.

رییس مجلس الجزایر در پنجمین »نشست اضطراری کمیته دایمی فلسطین اتحادیه مجالس کشورهای عضو سازمان همکاری 
اسلامی«، خواستار محاکمه رژیم صهیونیستی شد.به گزارش خبرنگار مهر، »ابراهیم بوغالی« رییس مجلس الجزایر در پنجمین 
نشست اضطراری کمیته دایمی فلسطین اتحادیه مجالس کشورهای عضو سازمان همکاری اسلامی )PUIC( اظهار کرد: رژیم 
صهیونیستی، جنایات خود را علیه مردم بی دفاع ادامه می دهد و موافقت نامه ها را نقض کرده و مرتکب جنایات می شود.وی افزود: از همه آزادی خواهان و سیاستمداران 
جهان می خواهیم که اقدامات لازم را برای محاکمه رژیم صهیونیستی در دادگاه های بین المللی انجام دهند.ابراهیم بوغالی گفت: در کرانه باختری امنیت مردم نقض 
می شود و این جنگ وحشیانه تمام اشکال جنایت را دربرمی گیرد و هیچ اصولی در آن رعایت نمی شود.وی افزود: مردم مظلوم فلسطین از داشتن آب و سوخت محروم 
هستند و اسرائیل بیمارستان ها را بمباران و خانه های فلسطینی ها را تخریب می کند. جنگ تمام عیاری علیه انسانیت در غزه در حال انجام است.رییس مجلس الجزایر 

گفت: رژیم صهیونیستی اصول بین المللی را در یک جنگ ظالمانه زیر پا گذاشته است و رنج هایی که مردم غزه می برند، خلاف انسانیت و اصول بین المللی است.

سخنگوی دولت گفت: آیین نامه ماموریت سفرهای خارجی اصلاح شد و طبق این اصلاح، حق ماموریت به صورت ریالی پرداخت 
می شود.به گزارش خبرنگار مهر، »علی بهادری جهرمی« سخنگوی دولت امروز در حاشیه جلسه هیأت دولت، در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: اصلاح آئین نامه فنی کنترل و کاهش آلودگی های موضوع ماده دو قانون هوای پاک، در جلسه امروز دولت تصویب 
شد.وی افزود: بر این مبنا، استانداردهای خودروها و موتورسیکلت های داخلی و وارداتی مورد بازنگری و سخت گیری قرار خواهد 
گرفت، تا به ســمت افزایش استاندازدهای یورو ۵ و یور ۶ حرکت کنیم.بهادری جهرمی اظهار کرد: همچنین آئین نامه اجرایی 
مربوط به اسقاط خودرو به تصویب رسید و تسهیلات و سازوکارهای لازم برای جایگزینی خودروهای شخصی و عمومی در نظر 
گرفته شد.ســخنگوی دولت افزود: در عین حال هیأت دولت در این هفته در راســتای حرکت به سوی عادلانه سازی حقوق ها 
مصوبه ای داشــت؛ در این باره آئین نامه ماموریت ســفرهای خارجی اصلاح و دامنه شــمول این آئین نامه گسترده تر شد. کلیه 
کارکنان شرکت های دولتی، نهادها و مؤسسات عمومی که از بودجه عمومی استفاده می کنند، ذیل این آئین نامه قرار می گیرند.
وی افزود: هزینه های سفرهای خارجی با ارز پرداخت می شود اما طبق این اصلاح، حق مأموریت به صورت ریالی پرداخت می شود

رییس مجلس الجزایر:

رژیم صهیونیستی باید محاکمه شود
بهادری جهرمی در جمع خبرنگاران:

حق ماموریت سفرهای خارجی به  صورت ریالی پرداخت می شود

PUIC گزارشـی از پنجـمین نشـست اضـطراری کمـیته فلسـطین
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گزیده خبر کاهش دما و هشدار دوباره مسوولان نسبت به صرفه جویی در مصرف گاز

طی روزهای گذشــته متقاضیان زیادی در تماس با خبرگزاری مهر نسبت به عدم 
ارســال پیامک برای واریز وجه خودروی پژو پارس موعد تحویل پاییز و زمســتان 
۱۴۰۲ گلایه داشتند.به گزارش خبرنگار مهر، سال گذشته سامانه یکپارچه فروش 
خــودرو به منظور عرضه انبوه خودرو راه اندازی شــد. در ادامــه نیز با برگزاری ۲ 
مرحله تعداد زیادی خودرو از ســوی خودروسازان عرضه شــد.در این سامانه بازه 
زمانی مشــخصی همچون پاییز ۱۴۰۲، زمستان ۱۴۰۲ و… نیز برای عرضه خودرو 
تعیین شــده بود. با این وجود تحویل برخی از این خودروها بنا به دلایل مختلفی 
با تأخیر روبرو شده اســت.از جمله خودروهایی که با تأخیر در تحویل مواجه شده 
و گلایه مندی متقاضیان را به دنبال داشــته است، خودروی پژو پارس است. طی 
روزهای گذشته متقاضیان زیادی در تماس با خبرگزاری مهر نسبت به عدم ارسال 
پیامــک به منظور تعیین تکلیف واریز وجه و تحویل خودرو اعتراض کردند.یکی از 

این متقاضیان اعلام کرد که در مرحله نخســت اقــدام به ثبت نام برای خرید پژو 
پارس کرده و قرار بود زمســتان امسال خودروی خود را تحویل بگیرد اما تا به این 
لحظه هیچ پیامکی برای او ارســال نشده است. طبق گفته های این فرد در تماسی 
که با شرکت ایران خودرو داشته، پشتیبانی این شرکت موضوع استانداردهای ۸۵ 
گانه را عامل عدم تحویل خودرو اعلام کرده اســت. همچنین دیگر متقاضی خرید 
این خودرو می گوید که پیامک تبدیل خودرو دریافت کرده است.ســوال مهم این 
اســت که اگر ایران خودرو در تحویل خودروی پژو پارس مخصوصاً مدل سال این 
خودرو مشکل داشته چرا تحویل را در پاییز و زمستان اعلام کرده است؟این اقدام 
ایران خودرو طرف عرضه را با مشکل مواجه کرده زیرا مردمی که در سامانه ثبت نام 
کرده اند برای خرید خودرو باید یک ســال و شاید بیشتر صبر کنند در این شرایط 
پس از رسیدن موعد تحویل نیز هر ماه هم با خلف وعده خودروساز مواجه می شوند.

ایسنا/خوزستان مدیر تعاون روستایی خوزستان گفت: میزان کشت قراردادی در تعاون روستایی به بیش از ۲۶ هزار 
هکتار رسید.جمیل ضافی پور زرگانی با بیان اینکه کشت قراردادی یکی از اولویت های کاری این فصل تعاون روستایی 
اســت، اظهار کرد: تا ۱۹ دی ماه ۱۴۰۲ میزان قرارداد امضاء شده کشت قراردادی به بیش از ۲۶ هزار و ۵۰۰ هکتار 
رســیده و این روند با سرعت مناسبی در حال افزایش اســت.وی افزود: تاکنون ۱۷۱۱ نفر کشاورز در سامانه کشت 
قراردادی با تعاون روستایی خوزستان قرارداد بسته اند.به گزارش ایسنا به نقل از جهاد کشاورزی خوزستان، زرگانی 
ادامه داد: در حال حاضر شهرســتان های اهواز، هفتکل، هویزه، کارون، شوشــتر، دزفول و شادگان، بندر ماهشهر و 
هندیجان از شهرهایی هستند که میزان قراردادشان از هزار هکتار عبور کرده است.وی عنوان کرد: از مزایای کشت 
قراردادی می توان به تخفیف ۲۰ درصد بیمه محصولات اشاره کرد. همچنین کشاورزان می توانند به ازای هر تن گندم 

تحویلی به مراکز خرید تعاون روستایی ۱۵۰ هزار تومان دریافت کنند.

طبق اعلام ســامانه جامع تجارت از ۲۶ دی ماه شــرایط فروش لاســتیک تغییر کرده و پس از این تاریخ، ثبت اسناد تنها از 
طریق منوی انتقال مالکیت و مکان و نرم افزار تلفن همراه با درج شــماره شاســی و موتور امکان پذیر خواهد بود.به گزارش 
ایسنا، بر اساس اطلاعیه سامانه جامع تجارت به خرده فروشان تایر سواری اعلام شده که پیرو ابلاغ دفتر صنایع شیمیایی و 
پلیمری، امکان ثبت فروش به مصرف کننده از طریق فایل اکسل بدون درج شماره شاسی و موتور برای اسناد قبل از تاریخ 
دهم آذرماه فراهم شده است.بر این اساس فعالان تا تاریخ ۲۵ دی ماه امکان ثبت اسناد با شرایط فوق را خواهند داشت و پس 
از این تاریخ، ثبت اسناد تنها از طریق منوی انتقال مالکیت و مکان و نرم افزار تلفن همراه با درج شماره شاسی و موتور امکان 

پذیر خواهد بود.گفتنی اســت اوایل اتاق اصناف ایران طی اطلاعیه ای به فعالان صنف عمده و خرده فروش لاســتیک اعلام کرده بود که در زمان فروش تایر سواری 
به مصرف کننده نیاز است پنج رقم آخر شماره شاسی و شماره موتور خودرو از خریدار دریافت و در سند خرده فروشی ثبت شود.همچنین تحویل لاستیک به شبکه 
توزیع توسط تولیدکنندگان منوط به داشتن کدنقش و پروانه کسب در رسته مربوطه بود.در ماه های اخیر بازار لاستیک با مشکلات متعددی روبه رو بوده و گزارش ها 
از بازار نیز حاکی از کمبود لاستیک با قیمت مصوب دولتی در بازار است. گفته می شود بخشی از این مشکلات به تاخیر در تخصیص ارز بر می گردد و بخشی هم به 

خاطر دپوی کالا در خلاء نظارت بر بازار است.

انعقاد بیش از ۲۶ هزار هکتار کشت 
قراردادی گندم در خوزستان

اجرای شرایط جدید فروش لاستیک از ۲۶ دی ماه

امســال با وجود آنکه ســرمای فراگیری را تاکنون نداشته ایم مسوولان امر نسبت به صرفه جویی در 
مصرف گاز هشدار دادند.به گزارش خبرنگار مهر، روز گذشته سعید عقلی از افزایش مصرف گاز به علت 
برودت هوا خبر داد و گفت، کاهش دما در ۲۴ ساعت گذشته در برخی استان های کشور، سبب شد تا 
حجم مصرف گاز در بخش خانگی، تجاری و صنایع غیر عمده به ۵۷۰ میلیون مترمکعب در روز برسد.به 
گفته این مقام مسؤول حجم مصرف، ۷۰ درصد از کل گاز تولیدی کشور است، از مجموع ۵۷۰ میلیون 
مترمکعب گاز مصرفی در این بخش، ۳۹۹ میلیون مترمکعب معادل ۷۰ درصد در بخش خانگی، ۱۱ 
درصد در صنایع غیر عمده، ۹ درصد در بخش عمومی و تجاری و ۱۰ درصد در مجموع در بخش حمل 
و نقل و کشــاورزی مصرف شده اســت.پیش از این هم مسلم رحمانی مدیر هماهنگی امور گازرسانی 
شرکت ملی گاز ایران در گفت وگو با خبرنگار مهر گفته بود: نسبت به سال گذشته مصرف گاز بین ۴ تا 
۶ درصد افزایش پیدا کرده است و با برودت هوا میزان مصرف در مقایسه با فصل گرم تقریباً ۸ تا ۱۰ 
برابر افزایش پیدا می کند و با کاهش دما میزان مصرف بخش خانگی افزایش پیدا می کند.پیش بینی 
مصرف ۶۰۰ میلیون متر مکعبی گاز با برودت هوا به گفته این مقام مسؤول تا کنون بین ۵۲۰ تا ۵۵۰ 
میلیون متر مکعب مصرف بخش خانگی، تجاری و صنایع غیر عمده بوده و بار مصرفی در ایستگاه های 
خانگی توزیع می شود و با کاهش دما این عدد به ۶۰۰ میلیون متر مکعب نیز می رسد که قابل توجه 
اســت. امیدواریم مشترکان خانگی و تجاری که با رعایت مصرف هم از نظر اقتصادی و هم به صنعت 
کشور یاری کنند.قطعی گاز در سال گذشته مسؤولان درس عبرتی برای مسئولان شد؟ / اعمال پاداش 
صرفه جویی سال گذشته در همین برهه از زمان میزان مصرف گاز خانگی از ۶۰۰ میلیون متر مکعب 
عبور کرد و مسأله ای هشدار آمیز برای مسئولان شد همان زمان بود که ترکمنستان نیز سوآپ گازی 
خود را قطع کرد و ناترازی گاز منجر به افت فشــار گاز و حتی قطعی یک روز گاز در برخی از مناطق 
شمالی شد شاید برای همین است که در سال جاری مقرر شده است مشترکی در بخش خانگی ۱۰ تا 
۳۵ درصد میزان مصرف نسبت به دوره مشابه سال گذشته کاهش پیدا کند، مشمول پاداش می شودو 
مشترکینی که در پلکان متعارف قرار می گیرند یعنی ۳ پله اول با صرفه جویی ۱۰ تا ۳۵ درصدی گاز 
بهای این افراد رایگان و حتی پاداش هم دریافت می کنند. همچنین سایر مشترکین نیز اگر این فاصله 
۱۰ تا ۳۵ درصدی را کاهش دهند هم شامل می شوند.گرانی کردن گاز می تواند در صرفه جویی مؤثر 
است؟گران کردن گاز شاید نخستین گزینه ای باشد که برای صرفه جویی به ذهن می رسد اما افزایش 
تعرفه گاز هم موافقان و مخالفانی را به دنبال دارد. موافقان افزایش نرخ گاز بر این باورند که دسترسی 
آســان به این حامل انرژی منجر به عدم استفاده صحیح از گاز شده است و در صورتی یارانه ای انرژی 
به گاز تعلق نگیرد و با قیمت واقعی ارائه شود می تواند در مصرف صحیح تأثیر گذار باشد. اما عده ای از 
کارشناسان این موضوع را رد کرده و معتقدند که باید نگاه های زیرساختی و توسعه ای در راستا وجود 
داشته باشد تا هم مردم بتوانند از آن بهره مند شوند و هم امکان صادرات گاز فراهم شود که گام اول 
فرهنگ ســازی و پس از آن تصمیمات جدی دولت در مسائل مرتبط با گاز از جمله ساختمان سازی 
و صنایع است.دریافت بالاترین گاز بها از مشترکان تجاری با استفاده از وسایل گرمایشی در فضای باز 
رحمانی در رابطه به تعرفه مصوب مشترکان بد مصرف خاطر نشان کرد: مشترکان پر مصرف بر اساس 
مصوبه دولت هر چه به پلکان های ۱۱ و ۱۲ نزدیک تر شوند به همان تناسب نرخ گاز بها هم افزایش 
پیدا می کند.ضمن آنکه در پلکان های ۱۱ و ۱۲ که مشترکین پرمصرف قرار دارند گاز بهای ۵ و ۶ هزار 
تومان برای هر متر مکعب باید پرداخت کنند. البته گاز بهایی که برای مشتریان پرمصرف در نظر گرفته 

شده چندان قابل توجه نیست و منجر به قبوض میلیونی نمی شود به عبارتی کمتر از ۱۲۰۰ الی ۱۳۰۰ 
متر مکعب در مناطق سرد سیر می شود زیرا بالغ بر ۷۰ درصد مردم در سه پلکان اول قرار دارند یعنی 
کمتر از دو درصد مــردم در پلکان های ۱۱و ۱۲ قرار دارند.رحمانی اضافه کرد: البته در بخش تجاری 
کمی متفاوت است زیرا قیمت ثابت است اما اگر استفاده از وسایل گرمایشی در فضای باز اتفاق بیفتد 
که ممنوعیت دارد، دچار جریمه خواهد شــد که بالاترین گاز بهای بخش خانگی است در نظر گرفته 
می شود.تجربه تلخ سال گذشته تکرار می شود؟۲۲ دی ماه سال گذشته بود که ترکمنستان سوآپ گاز 
خود را قطع کرد و به دلیل سرمای فراگیر وزیر نفت در رابطه با افت فشار گاز در استان های خراسان 
شمالی، خراســان رضوی، خراسان جنوب، گلستان و سمنان ابراز نگرانی کرد. اگر چه در سال جاری 
ســرمای فراگیری وجود ندارد با این حال ترکمنستان از پنج شنبه گذشته سوآپ گاز را متوقف کرده 
است و تا کنون پاسخ صریحی در رابطه با علت این قطعی داده نشده است تنها مدیر عامل شرکت ملی 
گاز در رابطه با این موضوع گفت، واردات به صورت موقت و توافقی که بین ترکمنســتان و آذربایجان 
وجود داشت این توافق ادامه پیدا نکرد و سوآپ گاز قطع شد.به گفته این مقام مسؤول میزان واردات 
موقت ما به صورت سوآپ ۵ میلیون متر مکعب بود که پس از توافق ترکمنستان و آذربایجان مجدداً 

برقرار می شود.البته بد عهدی ترکمن ها به همین جا ختم نمی شود چرا که سال گذشته اوایل خرداد 
بود که جواد اوجی وزیر نفت در حاشیه دیدار خود با باتیر آمانوف، رئیس کنسرسیوم دولتی ترکمن گاز 
گفت، خوشبختانه با آغاز دولت مردمی سیزدهم سوآپ گاز را طی قراردادی با جمهوری آذربایجان با 
حجم سالانه ۱.۵ تا ۲ میلیارد مترمکعب آغاز کردیم و با توافق طرف ها یک سال پیش حجم سوآپ گاز 
حدود دو برابر شد.به گفته وزیر نفت به زودی قرارداد واردات گاز ایران از ترکمنستان امضا می شود که 
بر اساس آن ایران از همین ماه )خرداد( واردات گاز را آغاز می کند. ترکمنستان چهارمین کشور دارنده 
منابع گازی جهان است و ایران هم ظرفیت دریافت روزانه ۴۰ تا ۵۰ میلیون مترمکعب گاز را به منظور 
واردات و انتقال در مرزهای خود دارد، از این رو بنا داریم سهم تجارت گازی )سوآپ، ترانزیت، خرید و 
فروش( خود در منطقه را افزایش دهیم، این موضوع می تواند برای هر دو کشور مزایای زیادی به همراه 
داشته باشد، اما با گذشت بیش از ۶ ماه خبری از واردات گاز از ترکمنستان نیست.اگرچه امسال سرمای 
فراگیری را تا کنون شاهد نبوده ایم، اما این سوال وجود دارد که در صورتی که سرمای فراگیری مجدداً 

سراسر کشور را بگیرد شرکت ملی گاز چه تدبیری برای جبران ناترازی گاز دارد یا خیر.

رشد ۱۴۵۹۲ واحدی 
شاخص کل بورس در انتهای 

معاملات روز چهارشنبه

شاخص کل بورس در انتهای معاملات امروز با رشد بیش از ۱۴ هزار واحدی 
مواجه شد.به گزارش خبرنگار مهر، ارزش معاملات خرد عدد ۶,۲۴۳ میلیارد 
تومان را به ثبت رســانده است که نسبت به میانگین هفتگی، ۱۷% و نسبت 
به میانگین ماهانه ۱۸% افزایش داشــته اســت.در یک هفته گذشته برآیند 
معاملات در بازار سهام، خروج نقدینگی حقیقی )فروش حقیقی به حقوقی( 
به ارزش ۷۲۸ میلیارد تومان را نشــان می دهد. اما امروز ۲۲۳ میلیارد تومان 
ورود نقدینگی انجام شده است.برآیند معاملات صندوق های درآمد ثابت نیز 
در یک هفته گذشته حاکی از ۱۸۹ میلیارد تومان خروج نقدینگی حقیقی از 
این صندوق ها است. خروج نقدینگی از این صندوق می تواند نکته مثبتی برای 
بازار سهام باشد. امروز نیز روند خروج نقدینگی حقیقی از صندوق های درآمد 
ثابــت برای پنجمین روز متوالی با ثبت رقــم ۲۴۸ میلیارد تومان همچنان 
ادامه دارد. در یک هفته گذشــته شــیب خروج از این صندوق ها هم نسبت 
به میانگین ماهانه در حال افزایش است.ارزش صف های خرید ۱۴۸ میلیارد 
تومان است که کاهش ۵۳ میلیارد تومانی نسبت به میانگین هفتگی را نشان 
می دهد.همچنین ارزش صف های فــروش هم با کاهش ۸۰ میلیارد تومانی 
نســبت به میانگین هفتگی همراه بوده و در محدوده ۳۴ میلیارد تومان قرار 
دارد.بیشــترین ارزش معاملات را گــروه خودرویی با ثبت رقم ۵۷۲ میلیارد 
تومــان )۱.۱ برابــر میانگین هفتگی( به خود اختصاص داده اســت. پس از 
آن گروه های انبوه ســازی با ارزش معامــلات ۴۲۴ میلیارد تومان )۱.۲ برابر 
میانگین هفتگی( و فلزات اساسی با ارزش معاملات ۳۸۳ میلیارد تومان )۱.۲ 
برابــر میانگین هفتگی( قرار دارند.گروه منســوجات با ارزش معاملات ۱۶۳ 
میلیارد تومان )۲.۲ برابر میانگین هفتگی( بیشترین ارزش معاملات را نسب 
به میانگین هفتگی داشته است. پس از آن گروه بانکی با ارزش معاملات ۲۹۷ 
میلیارد تومان )۲.۱ برابر میانگین هفتگی( و گروه کانی های غیرفلزی با ارزش 

معاملات ۱۶۴ میلیارد تومان )۱.۵ برابر میانگین هفتگی( قرار دارند.

بهره گیری از فناوری  برای پایداری 
تولید و ارتقای سلامت پسته

معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی بر بکارگیری دانش فنی روز جهان 
برای تولید پایدار و افزایش کیفی و سلامت پسته کشور با همکاری سازمان 
خواربار و کشــاورزی ملل متحد )فائو( تاکید کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، 
محمدمهــدی برومندی، معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشــاورزی گفت: 
بازارهای جهانی از محصول باکیفیت پســته ایران از گذشته تاکنون استفاده 
کرده اند و تداوم تولید، دسترسی به این محصول و سلامت آن برای ما و جهان 
مهم است.وی سطح باغات پسته در کشور را ۵۰۰ هزار هکتار عنوان و اظهار 
کرد: ارتقای کیفیت پسته از دغدغه های ما و بخش غذا و داروی کشور است 
و برای پایداری و سلامت این محصول باید از دانش روز جهان بهره مند شویم.

برومندی با بیان این که فائو به عنوان یک سازمان تخصصی در خدمت امنیت 
غذایی اســت، تصریح کرد: همه کشورها و بخش های تولید غذا در جهان از 
خدمات فنی ارزشمند این سازمان بهره مند هستند.وی در همین حال بخش 
باغبانی را از حوزه های مهم در امنیت غذایی کشــور دانســت و گفت: سطح 
باغات کشور نزدیک به ۳ میلیون هکتار است و بیش از ۲۵ میلیون تن انواع 
محصولات باغی از این سطح تولید می شود.معاون امور باغبانی وزارت جهاد 
کشاورزی خاطرنشــان کرد: به رغم آن که ۲۰ درصد از خاک کشاورزی در 
بخش باغبانی است، اما ۳۷ درصد اشتغال در این بخش است.برومندی ادامه 
داد: حــدود ۵۰ درصــد درآمد ارزی حاصل از صــادرات محصولات مازاد بر 
مصرف بخش کشــاورزی در اختیار حوزه باغبانی است.در ادامه این نشست، 
مدیرکل دفتر امور بین الملل و سازمان های تخصصی وزارت جهاد کشاورزی 
نیز گفت: مذاکرات با ســازمان فائو برای اجرای پروژه بهبود تولید و صادرات 
پسته از طریق استقرار مدیریت همه جانبه و تلفیقی محصول از سال گذشته 

آغاز شد و امروز کل کارهای مقدماتی این پروژه انجام شده است.

۱۷ سد بیش از ۵۰ درصد 
آب دارند

هر چند در سال آبی جاری از نظر وضعیت بارش ها از نظر رتبه در 
میان ۵۵ سال در سال ۴۵ قرار داریم، اما فقط ۱۷ سد بیش از ۵۰ 
درصد آب دارند.به گزارش ایســنا، در کل کشور تاکنون حدود ۴۸ 
میلی متر بارندگی رخ داده که این میزان باید نسبت به دوره متوسط 
بلندمدت ۵۵ ساله حدود ۸۰ میلی متر باشد. متوسط بارش کشور 
از ابتدای سال آبی جاری تا ۱۶ دی در مقایسه با شرایط نرمال، ۴۰ 
درصد کاهش یافته است. این میزان در سال قبل ۶۱ میلیمتر بوده 
که نشان دهنده کاهش ۲۱ درصد بارندگی های کشور کاهش نسبت 
به سال گذشته است.درحال حاضر سدهای کشور با حجم آب ۲۰ 
میلیارد و نه میلیون مترمکعب  ۴۰ درصد پر هستند و میزان ورودی 
سدها نسبت به سال قبل چهار درصد کاهش و میزان خروجی نیز 
۲۱ درصد افزایش یافته است. سهم بارش از کل سال ۲۸.۵ درصد 
بوده که ۱۸.۶ درصد رخ داده است، در  دی ماه میزان بارش ها نسبت 
به شرایط نرمال وضعیت بدتری داشته است و در استان های مختلف 
کم بارشــی داریم، بر اســاس آمار بارش ها تا ۱۶ دی ماه استان های 
مازندران و گلســتان ۱۰ و ۱۶ درصد شرایط بهتری دارند، در این 
بین شهر تهران وضعیت بارش ها مناسب نیست در تهران پرشدگی 
ســدها ۱۴ درصد است که نسبت به ســال گذشته مجموع حجم 
مخازن ســدهای تهران چهار درصد وضعیت بهتری دارد، اما نکته 
مهم در خصوص اســتان تهران این است که سدهای غرب تهران 
با ۳۲ میلیون مترمکعب آب وضعیت بهتری نســبت به ســدهای 
شرق اســتان با ذخیره ۲۲ میلیون مترمکعبی دارد.علاوه بر این در 
استان های قم، فارس، مرکزی، زنجان، خراسان رضوی، تهران، البرز، 
سیستان و بلوچستان، کهگیلویه و بویراحمد، هرمزگان بیش از ۵۰ 
درصد اختلاف بارش نسبت به شرایط نرمال وجود دارد و باید گفت 

که در اکثر استان ها با کمبود بارش مواجه هستیم.

بدقولی ایران خودرو ادامه دارد
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مدیر پروژه مراکز هم آفرینی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاســت جمهوری گفت: ظرفیت تولید بلااســتفاده صنایع و 
شــرکت های صنعتی بزرگ در اختیار دانــش بنیان ها و واحدهای 
فناور قــرار می گیرد.ایمان لطفی در گفت و گــو با خبرنگار مهر، با 
اشــاره به راه اندازی مراکز هم آفرینی دربــاره جزئیات و اهداف آن 
توضیــح داد و گفت: در این مراکز در واقع ظرفیت های مازاد و بدون 
اســتفاده خط تولید صنایع جهت تولید محصولات و خدمات جدید 
به کار گرفته می شــود.مدیر پروژه مراکــز هم آفرینی معاونت علمی 
ضمن اشاره به اینکه راه اندازی این مراکز برآمده و برخاسته از قانون 
جهش تولید دانش بنیان است، افزود: در تعریف مراکز هم آفرینی باید 
گفت که این مراکز از سمت شرکت های بزرگ، صنایع و سازمان های 
تولید محور برای کمک به اقتصاد دانش بنیان، شــکل گیری و رشد 
ایجاد می شوند.به گفته لطفی برای راه اندازی این مراکز دستورالعمل 
و آئین نامه تدوین و توســط معــاون علمی رئیس جمهور تصویب و 
شاخص های ارزیابی تدوین شده است. همچنین بسته حمایت مالی 
از این مراکز با همکاری صندوق نوآوری و شــکوفایی در حال تدوین 
نهایی اســت.مدیر پروژه مراکز هم آفرینی معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری با بیان اینکه حمایت ها در حوزه 
مراکز هم آفرینی تقریباً هم سطح و هم تراز با حمایت های اعطایی به 
کارخانه های نوآوری است، گفت: در ١٠ سال گذشته در اکوسیستم 
نوآوری و فناوری هر اقدامی انجام شده بیشتر از سمت عرضه فناوری 
و نوآوری فعالیت صورت گرفته اســت، یعنی یک اســتارت اپ، تیم 
فناور یا شــرکت دانش بنیان در مراکز نوآوری و رشد، پارک های علم 
و فناوری و یا کارخانه های نوآوری مستقر شده و نمونه محصول اولیه 
را می ســازند اما به تولید نیمه صنعتی و صنعتی نرســیده است.وی 
افزود: ما در مراکز هم آفرینی می خواهیم از ســمت تقاضا به اقتصاد 
دانش بنیان کمک کنیم به این صورت که صنعت اعلام نیاز می کند 
و شــرکت دانش بنیان مرتبط با نیاز او پروپوزال ارائه می دهد و یک 
همکاری فناورانه ای شــکل می گیرد که منجر به تولید مشــترک و 
توسعه محصول جدید در حوزه فناوری و نواوری خواهد شد.وی ادامه 
داد: ما این فرایند را در طرف عرضه نداشــتیم و شرکت ها در سطح 
محصول اولیه متوقف می شدند و پس از آن خودشان به دنبال سرمایه 
گــذار و یا صنایع متقاضی برای حمایت می رفتند اما به واســطه راه 
اندازی مراکز هم افرینی، طرف تقاضا )صنایع( در درون مجموعه خود 
محصولات را به تولید انبوه می رســاند.مدیر پروژه مراکز هم آفرینی 
معاونت علمی ادامه داد: در این شــرایط طرف تقاضا یا همان صنایع 
و شــرکت های صنعتی بزرگ، زیرساخت های سخت از جمله فضای 
کار، ماشــین آلات و تجهیزات فضای اداری، اشــتراکی اختصاصی 
و همچنین زیرســاخت های نرم مثل نیروی فنــی و واحد تحقیق و 
توســعه ای خود را در اختیار شــرکت های دانش بنیان قرار می دهد. 
لذا اینجا می توانیم بگوییم واقعاً اقتصاد دانش بنیان شــکل می گیرد 
و صنایع دانش بنیان می شــوند.لطفی با بیان اینکه برخی شرکت ها 
ظرفیت خالی و بلااســتفاده برای تولید دارند که می تواند در اختیار 
اکوسیستم نوآوری و فناوری کشور و دانش بنیان ها قرار بگیرد گفت: 
برخی شرکت ها با ۶٠ درصد ظرفیت خود کار می کند ولی ٨٠ درصد 
ســهم بازار را دارند و اصلًا نیــاز ندارند ۴٠ درصد ظرفیت دیگر خود 
را فعال کنند.مدیر پروژه مراکز هــم آفرینی معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری افزود: شرکت های مدنظر، 
شرکت های متوســط و بزرگ هستند و با شــرکت های کوچک که 
مشکلات منابع، فضا و زیرساختی دارند، کاری نداریم. بنا بر آمار اعلام 
شده، ۵٠ درصد ظرفیت تولید کشور در کارخانه ها بلااستفاده بوده و 
از ١٠٠ درصد زیرســاخت ها استفاده نمی شود که این ظرفیت خالی 
می تواند برای شــرکت های دانش بنیان و فناور مفید باشد.وی ادامه 
داد: برخی شــرکت ها درخواست های همکاری فناورانه با شرکت های 
دانش بنیان و فنــاور و ایجاد مراکز هم آفرینی داده اند و ما در حال 
بررســی این درخواست ها هســتیم.لطفی با تاکید بر اینکه همکاری 
فناورانه صنایع تولیدی و دانش بنیان ها در قالب راه اندازی مراکز هم 
آفرینی در سه حوزه سلامت، معدن و پتروشیمی در اولویت قرار دارند، 
گفت: استان های اصفهان، فارس، کرمانشاه و یزد به عنوان استان های 
هدف ما در فاز اول راه اندازی این مراکز هستند.مدیر پروژه مراکز هم 
آفرینی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری 
پرداخت ۶٠ تا ۷٠ درصدی خرید تجهیزات خاص، بهسازی و نوسازی 
تجهیزات، کمک به صادرات را از حمایت های معاونت در راستای راه 

اندازی این مراکز عنوان کرد.

استفاده از ظرفیت خالی کارخانه ها 
با مراکز هم آفرینی

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تندیس شاعر ایرانی !!

دی اس ایکس کانسپت، تجسم خودروی اسپورت آینده

دی اس فرانسه برخی محصولات جالب را عرضه می کند که از جمله ی آن ها می توان به دی اس ۳ کراس بک و دی اس ۷ کراس 
بک بزرگ تر اشاره کرد؛ اما خودرویی که خلأ عرضه اش توسط این کمپانی در بازار احساس می شود یک محصول اسپورت و متمایز 
است. به تازگی رندری از یک کانسپت با نام دی اس ایکس منتشر شده که می خواهد نمایشی از ظاهر محصول اسپورت دی اس 
باشــد. این رندر نشــان دهنده ی خودروی اسپورت دو درب در آینده است. برخلاف تمامی خودروهایی که در بازار حضور دارند، 
کانسپت دی اس ایکس فاقد کابینی نرمال می باشد و بجای آن سرنشین ها در بخش بسته ای می نشینند. این در حالی است که 
راننده نیز درست همانند یک اسپیدستر در خودرو می نشیند. این کانسپت کاملًا آینده نگرانه طراحی شده اما خب فکر نمی کنیم 

که حتی فکر تولید آن را هم در ذهن داشته باشد.

سومین سهمیه المپیک برای تیراندازی ایران
فاطمه امینی در فینال تفنگ بادی زنان مسابقات تیراندازی قهرمانی آسیا جاکارتا ششم شد و سهمیه المپیک پاریس گرفت.به گزارش 
ایســنا، در سومین روز از مســابقات قهرمانی آسیا و توزیع سهمیه المپیک فاطمه امینی در فینال تفنگ بادی زنان ششم شد  و طبق 
اعلام فدراسیون توانست سهمیه المپیک پاریس را کسب کند. او سومین دختر تیرانداز ایران است که سهمیه المپیک پاریس را دریافت 
می کند.تیراندازی ایران پیش از این دو سهمیه المپیک پاریس را کسب کرده  است. هانیه رستمیان در ماده تپانچه ۲۵ متر و شرمینه 
چهل امیرانی در تفنگ ١٠ متر صاحب سهمیه المپیک پاریس شده اند.فاطمه امینی در مرحله مقدماتی با امتیاز ۶۲٨.۲ در رده دوازدهم 
ایستاده و به فینال راه یافته بود.تیم ملی تیراندازی ایران ١۳ نماینده در مسابقات آسیایی توزیع سهمیه المپیک دارد که تاکنون تیم ملی 

تپانچه بادی به مدال نقره و تیم ملی تفنگ زنان و تیم میکس تفنگ بادی به مدال برنز رسیده اند.

پیشنهاد

چهره روز

رمان بدخواهی
کتاب حاضر اثر کیگو هیگاشینو نویسنده ی ۵۹ ساله ژاپنی است که 

عمدتاً به خاطر رمان های معمایی اش شناخته شده است. او جزء 

ســیزده نویسنده ی برتر رمان های معمایی در ژاپن بین سال ۲۰۰۹ تا 

۲۰۱۳ اســت که در سال ۱۹۸۵ برای »بعد از مدرسه« موفق به کسب 

جایزه  ادو گاوا رمپو شد. رمان بدخواهی شرح حال رنجش و کینه توزی 

عمیق چند ســاله است که خود را در قالب نیت شوم و شیطانی قتل 

نمایان می کند. در کتاب حاضر نه تنها به روانشناســی قتل پرداخته 

می شود بلکه نقش ماهرانه قاتل بر جذابیت روایت داستان می افزاید. 

بدخواهی تقریبا شبیه هیچ کدام از داستان های پلیسی – معمایی که 

تا به حال خوانده اید نیســت. کونیهیکو هیداکا، رمان نویس معروف 

ژاپنی، شبِ قبل از مهاجرت در خانه خودش به قتل می رسد. اسامو 

نونوگوچی، دوســتِ مقتول، که خودش هم یک نویسنده است، جسد 

را پیدا می کند و داستان از اینجا شروع می شود. رمان بدخواهی دو راوری دارد و شامل یادداشت های دو شخصیت از روند 

بررسی این قتل است: اسامو نونوگوچی )دوست مقتول( و کیوچیرو کاگا )کارآگاه پرونده(. در این کتاب مسئله اصلی این نیست 

که قاتل کیســت؛ این ســوال که هیداکا را چه کسی به قتل رسانده به سرعت حل می شود؛ اما سوال اصلی اینجاست که انگیزه ی 

این قتل چیست؟ چرایی انجام کار در این کتاب بسیار بیشتر مورد توجه است. نکته جالب اینکه کارآگاه کاگا از همکلاسی ها و 

هم مدرســه ای های قاتل اســت، او شناخت خوبی نسبت به او دارد و همین شناخت در نهایت به وی در کشف حقیقت کمک 

می کند. البته حل معما و پی بردن به انگیزه قتل به این سادگی ها نیست. کارآگاه برای پی بردن به واقعیت سعی می کند همه 

جوانب را بسنجد، حسادت، رقابت عشقی، جایگاه اجتماعی و… . کارآگاه کاگا، روابط بین قاتل و مقتول را به طور عمیق بررسی 

می کند و به گذشــته و کودکی این شخصیت ها سرک می کشــد تا جواب های قانع کننده و درستی پیدا کند. بنابراین خواننده با 

داستانی معمایی – جنایی روبه رو است که در آن رفتار، دوران کودکی، خاطره ها و بسیاری از موارد دیگر مهم هستند.

کیل جوآکین فینیکس )جوآکین رافائل فینیکس( 
تولد: ســال ١۹۷۴ میــلادی فیلم های برجســته: فیلم 
رزماگیر، فیلم او، فیلم استاد، فیلم جوکر جوایز برجسته: 
کسب یک جایزه اسکار بســیاری از نقادان و علاقمندان 
به ســینما جوآکین فینیکس را در کنــار نام دنیل دی 
لوئیس قرار می دهند در زمینه تعهد به نقشــی که به آن 
پرداخته اند. فینیکس در سال ١۹۷۴ در پورتوریکو به دنیا 
آمد و در هشت سالگی شروع به کار بازیگری کرد. واکین 
فینیکس یک رزومه با نقش هــای به یادماندنی در حرفه 
خود دارد که بدون شک نمی توان در یک یا دو پاراگراف 
به آن ها اشاره کرد. یکی از نقش های اولیه و برجسته اش 
در فیلم رزماگیر است که در کنار راسل کرو موفق شدند 
یکــی از بهترین فیلم های تاریخی را خلق کنند. از جمله 
نقش های زیبای دیگر او می توان به نقش تئودور در فیلم 
او و نقش فردی کوئل در فیلم اســتاد اشاره کرد. آخرین 
فیلم برجسته ای که ما شاهد بازی فینیکس در آن هستیم 
فیلم جوکر است که بهترین نقش آفرینی فینیکس برای این فیلم تلقی می شود. او پس از سه بار نامزدی برای کسب 
جایزه اسکار در سال ۲٠۲٠ برای بازی در فیلم جوکر به عنوان بهترین بازیگر نقش اصلی مرد برنده این جایزه شد. 
فینیکس فعالیت حرفه ای خود را در اوایل دههٔ ١۹٨٠ به همراه برادرش ریور در تلویزیون آغاز کرد. او در آن زمان با 
نام لیف فینیکس که خودش انتخاب کرده بود، شناخته می شد. سپس در اوایل دههٔ ١۹۹٠ نام اصلی خود را انتخاب 
و بــرای نقش های مکملش در فیلم کمدی-درام به خاطرش مــردن )١۹۹۵( و فیلم دورانی قلم پرها )۲٠٠٠( نظر 
منتقدان را به خود جلب کرد. او برای به تصویر کشیدن کومودوس در درام تاریخی گلادیاتور )۲٠٠٠( نامزد دریافت 
جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر نقش مکمل مرد شد. فیلم علمی تخیلی نشانه ها )۲٠٠۲(، تریلر روستا )۲٠٠۴( و درام 
تاریخی هتل رواندا )۲٠٠۴( با بازی او در گیشه موفق بود و برای به تصویر کشیدن موسیقی دان جانی کش در فیلم 
زندگی نامه ای سربه راه باش )۲٠٠۵( نامزد دریافت جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر مرد و برندهٔ جایزهٔ گلدن گلوب شد. او 

سپس در چند فیلم ظاهر شد و برای مدتی از بازیگری کناره گیری کرد

فرهنگ

رییس پژوهشــگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: در 
خصوص تشعشــعات شــبکه تلفن همراه آگاهی بخشی 
و توجیه پذیری جامعه دارای اهمیت بســیار زیاد اســت.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پژوهشــگاه ارتباطات 
و فناوری اطلاعات؛ نشســت تخصصی بــا موضوع اثرات 
پرتوگیری شــبکه تلفن همراه بر سلامت با تمرکز بر نسل 
پنجم در پژوهشــگاه ارتباطات و فنــاوری اطلاعات برگزار 
شد. این نشســت با هدف بررسی و تبادل نظر درباره مزایا 
و معایب اســتفاده از شبکه های ارتباطی نسل پنجم و ارائه 
راهکارهای بهبود سلامت جامعه در این زمینه تشکیل شد.

در این نشست، نماینده هایی از دانشگاه، انجمن حفاظت از 
اشعه، سازمان تنظیم مقررات ارتباطات رادیویی، اپراتورها، 
سازمان انرژی اتمی و یک شرکت پژوهشی حوزه سلامت و جمعی از خبرگان پژوهشگاه در این حوزه حضور 
داشتند و به بحث و بررسی پیرامون اثرات پرتوگیری شبکه تلفن همراه بر سلامت با تمرکز بر نسل پنجم 
پرداختند.در ابتدای جلســه گزارشی از عملکرد پژوهشــگاه ICT در خصوص اقدامات انجام شده در حوزه 
اثرات پرتوگیری شبکه تلفن همراه بر سلامت ارائه شد و در ادامه سید محمد رضوی زاده رئیس پژوهشگاه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات ضمن معرفی و بیان عملکرد پژوهشگاه ICT، اظهار کرد: پژوهشگاه در حقیقت 
بازوی پژوهشــی وزارت ارتباطات اســت، به طوری که فعالیت های پژوهشی وزارت ارتباطات در این مرکز 
صورت می گیرد البته همواره در تلاش هستیم که نقش مؤثری در کل جامعه آی سی تی کشور داشته باشیم 
به عنوان مثال برگزاری همین جلسه که نمایندگان سازمان های مختلف در آن حضور دارند.وی همچنین با 
اشاره به رشد فناوری های ارتباطی به ویژه شبکه های تلفن همراه، افزود: امروزه با توجه به رشد فناوری های 
ارتباطی، استانداردســازی در این حوزه نیز رشــد کرده است و نسبت به ١٠ سال پیش، رگولاتوری بسیار 

پیشرفته تر شده است، اما هنوز به پژوهش در این حوزه باید ادامه داد.

ضرورت آگاهی بخشی درباره 
تشعشعات شبکه تلفن همراه
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